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PROTOKÓŁ Nr VI/2011 
z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 

w dniu 09 maja 2011r. 

 

Obecni zgodnie z załączoną listą obecności. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Omówienie zagadnień związanych z realizacją przedsięwzięć dotyczących usuwania szkód górniczych. 

5. Przedstawienie projektów uchwał. 

6. Przyjęcie uchwał. 

7. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 

8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

9. Zakończenie sesji.  

Przebieg sesji: 

Ad.1-3 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych, zaproszonych gości i zebranych 
mieszkańców Gminy Bojszowy oraz stwierdził prawomocność sesji - obecnych 14 radnych (spóźniony Henryk 
Kostyra). 

Radny Eugeniusz Rogalski zaproponował ujęcie w porządku sesji pisma mieszkańców. Przewodniczący 
zaproponował rozpatrzenie pisma w pkt. 1 interpelacji i zapytań. Radni nie zgłosili sprzeciwu.  

Przewodniczący odczytał zmieniony porządek obrad, który został przyjęty jednogłośnie- 14 głosów -za. 

Protokół z sesji Nr V/2011 z dnia 14.03.2011 r. został przyjęty jednogłośnie - 14 głosów-za. 

Ad.4 

Przewodniczący Rady powitał zapeszonych gości i przekazał głos Wójtowi Gminy Henrykowi Utracie.  

 Wójt rozpoczął od przypomnienie, że w czasie zamykanie „Ruchu Piast” został określony harmonogram 
zadań do zrealizowania przez kopalnię. Plan ten został zaopiniowany i wdrażany w życie. Termin realizacji zadań 
był do 2010r. Niestety niektóre okoliczności spowodowały nie wywiązanie się z terminu.  

 Harmonogram zawiera 16 zadań związanych z terenem Gminy Bojszowy. Zadania te są nadal 
obowiązujące. Ubiegłoroczna powódź pokazała, które zadania nie zostały wykonane lub, które należy poprawić. 
Ponad 2/3 szkód, które poniosła Gmina zostało spowodowane eksploatacją kopalni.  

 Wójt przedstawił niektóre zadania, które nie zostały zrealizowane przez Kopalnię, a mianowicie:  

• brak odwodnienia Dworzyska 

• nie wykonana przebudowa i odwodnienie rowu G2 

• bark zbiornika retencyjnego, co spowodowało zalanie Dworzyska 

• przepust pod nasypem kolejowym 

Kopalnia wykonała:  

• obwałowanie rzeki Gostynki - kończy się III etap; 

• naprawa wyrwy na rzece Pszczynka; 

• odwodnienie lasów; 

• odwodnienie tzw. Ślepiotów. 

Po wystąpieniu Wójta, Przewodniczący Rady oddał głos przedstawicielom Kopalni Piast. Na początek Pan 
Dariusz Bieroński – Kierownik Działu Mierniczo – Geologicznego przedstawił plan środków finansowych 
na usuwanie szkód górniczych przyznawany w poszczególnych latach:  

• 2007r była to kwota 975 tys. zł  

• 2008r była to kwota 665 tys. zł 

• 2009r kwota wynosiła 548 tys. zł 
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• 2010r (nastąpiło zwiększenie środków) 1 mln 200 tys. zł 

• 2011r. Kwota wyniosła już prawie 2 mln 200 tys. zł.  

 Kierownik Bieruński omówił zadania, które zostały wykonane przez kopalnie w ramach tych środków: 

• odwodnienie rejonów terenu Dworzyska 

• zostało wykonane lewe obwałowanie rzeki Pszczynki 

• odwodnienie terenów leśnych i przystąpienie do odnowy przepompowni nr2  

W IV kwartale planowane jest rozpoczęcie robót na Dworzysku.  

  

 Następnie głos został oddany radnym, w celu zadawania pytań.  

Pierwszym radny zadającym pytanie był Pan Grzegorz Tomala:  

1. Po pierwsze zapytał czy obsługę pomp na ul. M. Dąbrowskiej prowadzi GPK? Stwierdził, że w czasie 
powodzi były niewydolne i sygnalizowały nie sprawność.  

2. Później rady zapytał o zalewisko do ul. Pancerniaków – czy były prowadzone tam badania przez kopalnię.  

Odpowiedzi udzielił Mieczysław Stankiewicz – Kierownik Oddziału Szkód Górniczych: 

Ad.1. Potwierdził, że Gminne Przedsiębiorstwo Komunalne obsługuje wspomniane pompy.  

Wójt: Nie zgodził się ze stwierdzeniem radnego, że pompy były niewydolne, czy sygnalizowały niesprawność, 
gdyż pracowały cały czas. Gdy jest wysoki poziom wody uruchamiają się lampy ostrzegawcze.  

Ad.2. Odnośnie drugiego pytania pan Stankiewicz poinformował, że kopalnia nie wykonywała takich pomiarów.  

Kolejnym radnym zadającym pytania był Pan Antoni Wilczek:  

1. Radny zapytał, czy kopalnia sprawdziła teren przy Korzeńcu, czy zniwelowała osiadanie się terenu 
w rejonie domów od numeru 40 do 52 w stronę lasu „Ameryki”? 

2. Kiedy zostanie zrobiony Korzeniec, tak, aby mógł spływać do ujścia rzeki Pszczynki (sporne 200-300m)? 

Dariusz Bieroński: Powiedział, że jeśli chodzi o zasięg wpływów eksploatacja prowadzona jest na głębokości 
470m, czyli jest to połowa głębokości. Stwierdził, że nachylenie jest minimalne w podanych punktach.  

Wójt: Prowadzone jest postępowanie przez Starostę Bieruńsko – Lędzińskiego. Rozstrzygnięcie odbędzie się 
w drodze decyzji administracyjnej.  

D. Bieroński: W 2011r. zostanie wykonane odwodnienie z potoku Korzeniec i terenów przyległych.  

M. Stankiewicz: Została wykonana przebudowa koryta potoku Korzeniec w km 00, czyli od ujścia rzeki Pszczynki 
do ul. Żubrów. Kopalnia wykonała zabezpieczenie, formowanie skarp, obsiew. Koryto nie było konserwowane 
przez kilkadziesiąt lat, w związku, z czym powstały wyrwy w dnie. Potok został uzupełniony, otworzony 
do normalnego przekroju hydraulicznego. W tej chwili został przygotowany projekt przebudowany przepust mostu 
przy ul. Żubrów na krycie potoku Korzeniec. Projekt w tej chwili jest on przedmiotem przetargu. Termin 
wykonania odcinka (200m powyżej do górnego odcinka wyregulowanego przez administratora cieku) planowany 
jest do końca roku.  

Radny A. Wilczek: Brak odbioru Wojewódzkiego Zarządu Cieków i Melioracji Wodnej – odcinka, który został 
wykonany wcześniej. Wykonawca użył wikliny, która porosła, co spowodowało, że Korzeniec zarósł.  

Radny Stanisław Biela zadał następujące pytania:  

1. W rejonie Gostynki wzdłuż ul. Gościnnej (najbardziej zagrożony teren w Bojszowach) miał powstać 
zbiornik wraz z pompownią, gdzie woda z praktycznie 3/4 Bojszów się gromadzi. Rada w kadencji 2002-
2006 opiniowała 2 warianty projektu (koncepcje). Jak się okazało nie wystarczyło środków na wykonanie 
tego zadania. Radny zapytał, gdzie są te środki? 

2. Został przedstawiony plan środków finansowych na usuwanie skutków szkód górniczych na terenie 
Bojszów. W ubiegłym roku była to kwota 1 mln 200 tys. zł, jednak gdyby nie powódź to szłoby sądzić, 
że kwota byłaby niższa niż w poprzednich latach.  

D. Bieroński: Środki planowane są na dany rok. Natomiast, jeśli chodzi o plany w stosunku do środków, które są 
przyznawane później na realizację poszczególnych zadań, są one po prostu obcinane. W IV kwartale kopalnia 
posiada 850 tys. zł i są to środki przyznane na konkretnie zadanie (ujęte w planie inwestycyjnym).  
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Radny S. Biela: Jak wynika z odpowiedzi kopalnia ma ograniczone środki, ale dlaczego zostały wykonane 
pompownie i zbiornik w rejonie ul. Kopalnianej, gdzie do dziś zbiornik jest pusty, natomiast tam gdzie 
jest potrzebny nie został wykonany.  

M. Stankiewicz: Jeżeli chodzi o prawe zawale potoku Korzeniec w rejonie ul. Żubrów prowadzona była 
eksploatacja zaraz po 2000r.. Powstał prawy wał (odcinek 200m), który zabezpieczał tereny zabudowane położone 
w rejonie ul. Żubrów, ul. Kopalnianej. Kopalnia wykonała to zadanie na początku 2005r. W tym czasie trwały 
również prace przedprojektowe (koncepcyjne) Dworzyska, które zostały przedłożone (2004-2005) do Urzędu. 
Później został opracowany i zatwierdzony projekt budowlany. Tak, więc rejon ul. Żubrów (prawego zawala) 
był dużo wcześniej rozpatrywany ze strony kopalni niż rejon Dworzyska i dlatego powstał wcześniej. 

Wójt: Ustalenia, które zostały poczynione w lipcu 2010r. są takie, że:  

1. Kopalnia Piast w pierwszym etapie otworzy rowy na terenach rolny pomiędzy ulicą Kopalnianą, Żubrów 
i zbiornikiem retencyjnym do końca marca 2011.  

2. Po wykonaniu tych prac zostaną wykonane dalsze prace odwadniające- rejon zalewiska przy ul. Żubrów.  

Na dzień dzisiejszy brak informacji o zakończeniu robót. Pismo skierowane do KWK Piast z dnia 28 marca 2011 
pozostało bez odpowiedzi.  

Radny A. Wilczek: Planowany zbiornik miał być ogrodzony, posadzone miały być krzewy ozdobne, pod 
ul. Kopalnianą miał być przepust i woda miał schodzić tamtymi rejonami. Rady zapytał gdzie są dokumenty, które 
zostały opracowane w kwestii Międzyrzecza.  

M. Stankiewicz: Projekt rzeczywiście jest przygotowany na odbudowę robót melioracji szczegółowej 
z podejściem do przepustu pod ul. Kopalnianą. W tym roku przyznane zostały środki na rekultywację i na obiektu 
melioracji szczegółowej.  

D. Bieroński: W pierwszej kolejności kopalnia chce jednak się skupić na Dworzysku, później na przepompowni 
ul. Żubrów.  

Radny Eugeniusz Rogalski:  

1. Radny przytoczył temat Dworzyska. Powiedział, że jeśli pada, nawet tylko 2 dni to całe Dworzysko zostaje 
zalane. Jeżeli pompownia nie powstanie to ta woda nie zostanie odprowadzona.  

2. Został wykonany rów o głębokości 5 m. Przed wodą pięciuset lenią był rów o głębokości 1 metra 
i odprowadzał wodę między domami, aż do rejonu w okolicach przedszkola. Rów ściągał gdzieś ok. 50m 
wody. Natomiast teraz rów jest przez cały las. Wystarczą normalnie kilkudniowe opady i podtopieni 
są mieszkańcy ul. Św. Jana, ul. Średniej. Radny zasugerował, aby Kopalnia puściła rów pierwotną trasą, 
omijając Bojszowy.  

D. Bieroński: Przepompownia jest zaprojektowana na wodę stuletnią (pięciuset letnia woda wystąpiła teraz 
w trakcie powodzi). Pogłębienie rowu nie spowodowało powiększenia się powierzchni. Pogłębienie powoduje, 
grawitacyjny spad.  

Radny G. Tomala: Radny zapytał czy kopalnia posiada jakąś dokumentację z tym związaną?  

D. Bieroński: Tak, dokumentacja została zrobiona. 

G. Tomala: Ponownie zapytał, czy jest dokumentacja, że dany rów odprowadza taką samą ilość wody.  

M. Stankiewicz: Przekrój rowu zwiększa retencję, co powoduje zmniejszenie zagrożenia dla terenów położonych 
w tej zlewni. 

Wójt: Istnieje konflikt z kopalnią, jeżeli chodzi o odcinek ul. Św. Jana a ul. Gaikową (część zarurowana). Kopalnia 
broni stanowiska, że nie będzie przebudowywać tego odcinka i w związku z tym prowadzone są tam prace przez 
Spółkę Gminną. Dążymy do przekroju Ø800. Gdy Ø800 zostanie udrożnione hydraulicznie to powinno odebrać 
bez problemu większe opady. 

Radny E. Rogalski: Czy sporny odcinek od ul. Św. Jana do Gaikowej został przemierzony? Przepływ wody 
mierzy się spadkiem i średnicą rury. Czy spadki od ul. Św. Jana do ul. Gaikowej są odpowiednie? Czy nie ma 
gdzieś, jakiego załamania?  

Wójt: Zadanie jeszcze trwa. Odcinek jest odkrywany, odmulany i wymieniany na rury Ø 800. 

Radny G. Tomala: Istnieją rowy w kierunku ul. Pancerniaków. Można je odtworzyć. Dlaczego taka opcja 
nie została brana pod uwagę?  

D. Bieroński: Została wybrana pewna wymierzona koncepcja, jeżeli chodzi o grawitacyjny spływ. Nie był tylko 
odbudowy rów G, ale również przebudowa tych rowów, które bezpośrednio są pomiędzy główną drogą na rzeką. 
Całe to zadanie związane było z odwodnieniem terenów leśnych i tamtego rejonu. 
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M. Stankiewicz: Rowy zostały odtwarzane po śladach, rowach istniejących. Nie były wykonywane nowe obiekty 
na terenach leśnych. Część tej zlewni ciąży w kierunku Bojszów Starych (ul. Gaikowa) a część w kierunku Ruchu 
Oporu. Przeprowadziliśmy odbudowę rowów melioracyjnych.  

Radny E. Rogalski: Sporny odcinek był kiedyś rowem otwartym, gdzie spadek w takim rowie jest rzędu 0,2%, 
czyli 2 promile. Czy teren został przemierzony?  

Wójt: Teren od ul. Św. Jana do ul. Gaikowej został przemierzony i wynosi 3,5 promila.  

Radny Piotr Wróbel:  

1. Czy kopalnia doszła do porozumienia z lasami państwowymi, w związku z tym, że jest tam wymulenie 
drogi?  

2. Czy można by zastosować klapę na wysokości rowu, który był odtwarzany niedaleko starej leśniczówki? 
Przy wysokim stanie wód tym rowem zalewane zostaje Dworzysko.  

M. Stankiewicz: Nadleśnictwo Kobiór nie składało w tej sprawie wniosku. Kopalnia będzie rozmawiać 
z Nadleśnictwem. 

Radny E. Rogalski zapytał:  

1. Czy prace obwałowania rzeki Pszczynki zostały zakończone i czy kopalnia przekazała je WZIR-owi? 

2. Czy Kopalnia udostępni Gminie rzędne wysokościowe, czy też Gmina opracowała plan obrony przed 
powodzią?  

D. Bieroński: Oczywiście wyniki pomiaru, które mamy są do dyspozycji. 

Wójt: Robione są nowe symulacje. Plan obrony cały czas jest aktualizowany. 

M. Stankiewicz: Prace związane z budową wałów przeciwpowodziowych rzeki Pszczynki jak i wałów lewego 
potoku Korzeniec były prowadzone przez administratora w/s wałów, czyli Wojewódzkiego Zarządu Inwestycji 
Rolniczych. Płatnikiem była Kopalnia Czeczot, czyli administrator był niejako inwestorem zastępczym i pełnił 
nadzór swój specjalistyczny, jako administrator jak i również ze strony Kopalni. Kopalnia była tylko i wyłącznie 
płatnikiem. Wały te były wykonywane w zakresie usuwania szkód, czyli przywróciły sytuację do stanu jak przed 
osiadaniem, przed podjęciem eksploatacji górniczej. Natomiast sytuacja powodzi z 1997 r. sprawiła 
przekwalifikowanie wałów rzeki Pszczynki na wały 2 klasy ważności. Dolne odcinki cieku jak rzeka Pszczynka 
muszą odpowiadać tej samej klasie ważności jak rzeka Wisła. Wały te wymagają podwyższenia do 2 klasy 
ważności. W 70% obciążają ŚZMiUW a w 30% Kopalnię.  

Wójt: Okazało się, że to nie ŚZMiUW jest właścicielem. Inwestycja nie została przekazana przez Kopalnię (pismo 
Wojewody) i dlatego m.in. wyrwa, która powstała w wale nie była wyrwą, którą zajmował się ŚZMiUW, 
ale wyrwę łatała Kopalnia w związku, że te wały zostały jeszcze przypisane Kopalni.  

D. Bieroński: Kopalnia finansowała te roboty. Inwestorem był ŚZMiUW i to oni nadzorowali te prace, a później 
ich nie przejęli. Inwestorem całości była Kopalnia, jednakże za budowę tych wałów odpowiadał ŚŻMiUW.  

Radny E. Rogalski: Zapytał czy Kopalnia zapoznała się z dokumentacją (z roku 1995r) na temat wałów na rzece 
Pszczynce.? Z dokumentacji wynika, że w czasie powodzi, czy dużych wód wały wykonane ze skały płonnej 
przeciekały. Nie zostały również wykonane niektóre rzeczy, np. powinien być wykonany rów opaskowy, powinny 
być zamontowane studnie monitorujące obwałowanie.  

D. Bieroński: Nadzorowanie robót, wykonywanie tych robót, szczelność tych wałów był prowadzony w naszym 
imieniu przez pracowników ŚZUWiM. Rzeczy, o których Radny wspomina nie mogą zostać wykonane dopóki nie 
zostaną wysokościowo te wały podwyższone.  

M. Stankiewicz: Są opracowania, które w sposób jednoznaczny stanowią, że ten skała płonna odpowiednio 
przygotowana jest najlepszym materiałem do budowy wałów przeciwpowodziowych.  

Radny A. Rokowski: Były zapewnienia, że sprawa Dworzyska zostanie zakończona. Mam nadzieję, że ten temat 
zakończy się w tym roku.  

Radny A. Wilczek zapytał:  

1. Dlaczego kopalnia bardziej dba o lasy niż o mieszkańców?  

2. Czy kopalnia będzie partycypowała w utrzymywaniu rowu?  

D. Bieroński: Kopalnia przywraca teren do stanu poprzedniego i dany rów zostaje przekazywany do dalszej 
użyteczności. Inną sytuacją byłoby, gdyby rowami były odwodnienia z szybu kopalni.  

Radny Szymon Gruszka: zapytał o wał po lewej stronie Pszczynki, dlaczego nie jest wykonany na całej długości?  

Wójt: 70% środków miał przekazać ŚZMiUW a 30% Kopalnia. Gdy środki będą to ruszą parce.  
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E. Rogalski: Zapytał, w jaki sposób są ustalane środki na szkody górnicze? Jaka jest partycypacja na poszczególne 
gminy?  

D. Bieroński: Środki ustalane są w oparciu o koszty z poszczególnych lat. W ważnych sytuacjach koszty te mogą 
zostać zwiększone.  

Pytanie zadali również mieszkańcy Gminy Bojszowy, którzy uczestniczyli w obradach Sesji Rady Gminy:  

Augustyn Czarnynoga: Czy Gmina Bojszowy prowadzi postępowanie sądowe względem Kopalni Piast lub 
Kompani Węglowej odnośnie szkód górniczych, które nie zostały wykonane?  

M.Stankiewicz: Nie ma takiego postępowania sądowego. 

 

Przewodniczący Rady zapytał A. Czarnynogę, czy ma jeszcze jakieś pytanie. Augustyn Czarnynoga powiedział, że 
nie ma więcej pytań.  

Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji przedstawicielom Kopalni Piast, Radnym za zadane pytania. 
Przewodniczący podziękował również mieszkańcom, którzy przybyli na Sesję. 

 

Wójt wyraził zadowolenie z faktu, że taka dyskusja miała miejsce. Powiedział, że rzeczą, pozadyskusyjną, jest to, 
że część spraw, które są monitorowane, kontrolowane począwszy od Planu Ruchu nie została zrealizowana, ale jest 
też rzeczą oczywistą i faktem, że część się udało się zrealizować. W stosunku do tych zadań, które nie zostały 
zrealizowane prowadzone jest postępowanie administracyjne. Gmina nie może występować na drodze sądowej, nie 
posiada umów cywilnoprawnych z Kopalnią. W zakresie walki o uzyskanie środków powodziowych prowadzone 
są rozmowy, działania z Kompanią, z Centrum Wydobycia Wschód oraz z Dyrektorem Kopalni „Piast”.  

 

Przewodniczący zarządził 7 minutową przerwę. Po przerwie wznowiono obrady.  

Przewodniczący Rady poinformował, że przed sesją wpłynęło pismo od mieszkańców Gminy Bojszowy. W 
związku, że porządek obrad został przyjęty przy obecnych 14 radnych, a mówił o tym, że zapytania i interpelacje 
radnych oraz sprawy bieżące, w tym pismo mieszkańców byłoby rozpatrywane w pkt. 7, czyli po przedstawieniu i 
podjęciu uchwał Przewodniczący Rady zaproponował zebranym ażeby sprawę mieszkańców omówić przed 
punktem 5 sesji. Nie zgłoszono sprzeciwu.  

 

Przedstawiciel mieszkańców Pan Augustyn Czarnynoga zapytał, czy mieszkańcy będą mieli możliwość 
wypowiedzenia się w tej kwestii. Przewodniczący poinformował zebranych, że pismo przyjęte w dniu dzisiejszym 
zostaje skierowane do Komisji Rewizyjnej zgodnie ze Statutem Gminy Bojszowy – gdyż jest sformułowane jako 
skarga na działanie Wójta Gminy Bojszowy. Przewodniczący Rady Gminy poinformował zebranych, że Statut 
Gminy Bojszowy określa sposób rozpatrywania skargi na działanie Wójta, dlatego też nie widzi możliwości 
wypowiedzenia się rady do momentu nie rozpatrzenia tej kwestii przez Komisję Rewizyjną RG. Przewodniczący 
Rady poinformował mieszkańców, że po rozpatrzeniu sprawy przez Komisję Rewizyjną zainteresowani zostaną 
powiadomieni o terminie sesji zgodnie z obowiązującym prawem. Przewodniczący stwierdził, że nie widzi 
możliwości dyskutowania w sprawie pisma, gdyż radni nie są zorientowani w przedmiotowej sprawie. 

Pan Augustyn Czarnynoga poprosił Przewodniczącego o odczytanie złożonego pisma. W związku z powyższym 
Przewodniczący odczytał pismo mieszkańców.  

Pan A. Czarnynoga zwrócił się do Radcy Prawnego, aby wyraził opinie. Pan Augustyn stwierdził, że Rada Gminy jest 
zdolna i władna przegłosować zmianę programu, wobec powyższego mieszkańcy zgłosili apel do Radnych, aby ten punkt 
programu znalazł się, jeżeli jest taka ich wola. Zgłosił prośbę, aby ten punkt i te pismo zostało poddane pod głosowanie.  

Radca Prawny Mirosław Nosalik zwrócił uwagę, że w tej sytuacji jest niemożliwe, ponieważ zgodnie z przepisami 
dotyczących postępowań skargowych, a powyższa sprawa taki charakter ma, właściwym do zajęcia stanowiska 
poprzedzającego rozstrzygnięcie jest stanowisko Komisji Rewizyjnej, która powinna w tym zakresie przeprowadzić 
postępowanie wyjaśniające. W związku z tym Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zostanie zobowiązany do 
przeprowadzenia postępowania, jest to 30 dniowe postępowania zgodnie z k.p.a. Następnie Komisja przedstawi na 
następnej Sesji Rady swoje stanowisko.  

Pan Augustyn Czarnynoga: stwierdził, że mieszkańców by to prawie satysfakcjonowało, gdyby nie jeden punkt, a 
mianowicie: radny może wnieś punkt pod obrady a dany punkt został wniesiony przez Radnego Eugeniusza Rogalskiego - 
w związku, z czym radni maja prawo zmienić porządek obrad. 

Radca Prawny M. Nosalik: zwrócił jeszcze raz uwagę na tryb działania, w związku z postępowaniem skargowym. Poza 
tym Rada nie jest przygotowana do dyskusji na powyższy temat. W tym celu działa Komisja Rewizyjna.  
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Przewodniczący Rady zapytał Radcę prawnego, czy działania podjęte w procedowaniu powyższej sprawy są zgodne z 
przepisami prawnymi. Radca prawny stwierdził, że tak.. Przewodniczący Rady stwierdził, że zostały wyczerpane wszystkie 
możliwości rozpatrzenia pisma mieszkańców na tej sesji i raz jeszcze poinformował zebranych, że otrzymają pełna 
informację po zakończonych pracach Komisji rewizyjnej.  

Podziękował mieszkańcom za przybycie i przeszedł do punktu 5 porządku sesji.  

Ad. 5 

Przedstawienie projektów uchwal. 

Projekt uchwały Nr VI/22/2011 w sprawie uchwalenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Bojszowy” dla terenu położonego w miejscowości Międzyrzecze w 
rejonie ulicy Kopalnianej i Przecznej przestawił Wójt Gminy Bojszowy Henryk Utrata. 

Projekt w/w uchwały został omówiony na Komisji Gospodarki Komunalnej. Do w/s projektu nie zostały 
zgłoszone żadne skargi. Projekt uchwały dotyczy terenu mieszkaniowo-usługowego, który może stanowić bazę dla 
rozwoju w ich sąsiedztwie kolejnych terenów inwestycyjnych oraz rozwoju zabudowy mieszkaniowej. Zabudowa 
mieszkaniowo-usługowa będzie nową funkcją terenu, ale biorąc pod uwagę sytuację rozwojową całej gminy oraz w 
nawiązaniu do zabudowy w sąsiedztwie (między innymi w rejonie ulicy Międzyrzecznej), wskazywany w 
projekcie zmiany Studium wariant lokalizacyjny wydaje się optymalny – wykorzystuje wolną nie użytkowaną i 
niezabudowaną przestrzeń. 

 

Uwagi:  

Brak uwag.  

 

Projekt uchwały Nr VI/23/2011 w sprawie ustalenia opłat za świadczenia w przedszkolu prowadzonym przez 
Gminę Bojszowy przedstawiła Sekretarz Gminy Bojszowy Longina Giedwiłło. 

 Projekt uchwały został omówiony na Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury. Opłata za 
dodatkowe świadczenia obejmuje następujące zajęcia realizowane poza godzinami określonymi: 

1) Zajęcia opiekuńczo wychowawcze, 

2) Zajęcia rytmiczno – taneczne, 

3) Zajęcia relaksacyjne, 

4) Gry i zabawy z wykorzystaniem komputera, 

5) Zajęcia praktyczne, 

6) Zajęcia ekologiczne, 

7) Zajęcia z wiedzy o regionie 

8) Rozwijanie zainteresowań teatralnych, 

9) Zajęcia logopedyczne 

Opłatę pobiera się za każdą rozpoczętą godzinę świadczenia usług, o którym mowa w pkt.2 w/w uchwały w 
wysokości:  

� 3zł za godziny: 6:00 do 7:00 i od 15:00 – 17:00, 

� 2zł za godziny: od 7:00 – 8:00 i od 13:00 – 15:00 

Opłatę miesięczną ustala się na podstawie stawki godzinowej określonej powyżej oraz liczby godzin, w czasie, 
których dziecko korzysta z dodatkowych usług. 

Opłata za żywienie ustalona jest przez Dyrektora przedszkola na podstawie kalkulacji. 

Uchwała w sprawie ustalenia opłat za świadczenia w przedszkolu powinna zostać podjęta przez Radę Gminy do 
końca czerwca.  

 

Uwagi:  

Brak uwag. 

 



 7 

Projekt uchwały Nr VI/24/2011 w sprawie wyznaczenia Wójta Gminy Bojszowy do Rady Nadzorczej Rejonowego 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Tychach Spółka Akcyjna przedstawił Wójt Gminy Bojszowy 
Henryk Utrata. 

 W związku z przystąpieniem do RPWiK Spółka Akcyjna w Tychach oraz nabyciem nieodpłatnie od Gminy 
Tychy akcji w kapitale zakładowym (Uchwała Rady Gminy Bojszowy Nr XXXIV/177/2010 z dnia 27.04.2010r.) 
akcjonariusze mogą wyznaczać do Rady Nadzorczej swoich przedstawicieli. Bez względu na ilość akcji każdy 
będzie miał 1 głos. Prezydent/Wójt/Burmistrz nie może zostać wyznaczony nie więcej niż do 2 Rad. Wyznaczenie 
takiego przedstawiciela ułatwi nadzór oraz współpracowanie ze Spółką.  

 

Uwagi:  

Radna Joanna Czarnynoga: Radna zapytała jak się przekładają akcje, które Gmina posiada?  

Wójt: Wartość 1 akcji została wyceniona na 10zł, czyli wartość nominalna akcji Gminy wynosi ponad 2 mln zł. 

Radny Grzegorz Tomala: Ceny poboru wody rosną, w związku, z czym Klub Radnych Gmina Bliżej 
Mieszkańców składa wniosek do Pana Przewodniczącego o poszerzenie działalności GPK w zakresie dostarczania 
wody pitnej. Cena wody byłaby wtedy niższa. 

Ad.6  

Przyjęcie uchwały: 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych (obecny Henryk Kostyra) 

Uchwała Nr VI/22/2011 w sprawie uchwalenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Bojszowy” dla terenu położonego w miejscowości Międzyrzecze w rejonie ulicy 
Kopalnianej i Przecznej 

15 głosów - za 

  0 głosów - przeciw 

  0 głosów - wstrzymujących się. 

Uchwała Nr VI/23/2011 w sprawie ustalenia opłat za świadczenia w przedszkolu prowadzonym przez Gminę 
Bojszowy 

15 głosów - za 

  0 głosów - przeciw 

  0 głosów - wstrzymujących się. 

Uchwała Nr VI/24/2011 w sprawie wyznaczenia Wójta Gminy Bojszowy do Rady Nadzorczej Rejonowego 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Tychach Spółka Akcyjna 

 

10 głosów - za 

  0 głosów - przeciw 

  5 głosów - wstrzymujących się. 

Ad. 7  

Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 

Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Gminy Bojszowy w okresie miedzy sesyjnym 

 

Miały miejsce następujące wydarzenia:  

1. Uroczystość wręczenia „Clemensów”- nagrody Pro Arte (za osiągnięcia w twórczości artystycznej), Pro 
Cultura (za upowszechnienie kultury) i Pro Publico Bono (za wspieranie inicjatyw na rzecz kultury i 
ochrony jej dóbr) 

2. Spotkanie w Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa – Filia Bieruń. 

3. Uroczystość w SP Międzyrzecze „Droga do Świętości” 

4. Zjazd Oddziału Gminnego Związku OSP Bojszowy. 

5. Spotkanie Komitetu Honorowego Igrzysk Osób Niepełnosprawnych + wystawa pamiątki z pontyfikatu 
Ojca Świętego Jana Pawła II . 
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6. Sesja RM Lędziny z okazji XX lecia samorządności. 

Przewodniczący odczytał zaproszenie na turniej siatkarski o Puchar Burmistrza Miasta Bieruń, który odbędzie się 
28.05.br o godz. 930 . 

Podziękował również Radnym za: 

1. Uczestnictwo w spotkaniach dotyczących przeglądu wałów. 

2. Antoniemu Wilczkowi, Henrykowi Kostyrze, Piotrowi Wróbel – za udział w uroczystościach instytucji 
gminnych i powiatowych.  

3. Udział w uroczystościach pogrzebowych Św. P. Róży Kłyk i Św. P. Gabriela Lotawca. 

4. Udział w rekolekcjach samorządowców – Tychy 

Przewodniczący złożył gratulacje i podziękowania Pani Marii Odrobińskiej, Henrykowi Kostyrze, Stanisławowi 
Bieli oraz Andrzejowi Rokowskiemu za udział w turnieju skatowym, gdzie zajęli II miejsce drużynowe oraz 
zajęcie I miejsca (indywidualnie) przez Pana Stanisława Bielę.  

Przewodniczący Rady oddał głos Panu Stanisławowi Bieli przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił plan pracy wraz z poszerzonym punktem, w wyniku zgłoszonej 
skargi mieszkańców, który stanowi załącznik nr1 do protokołu oraz poprosił o akceptację przez Radę Gminy.  

 

Radny G. Tomala: W poprzednich Radach było przyjęte, że kontrolowane są wszystkie inwestycje zakończone. 
Radny stwierdził, że nie tylko zakończone zostały inwestycje ORLIK, ale również inwestycje w szkołach, place 
zabaw.  

Radny S. Biela: przedstawiony został plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2011r.. Oczywiście zgodnie z 
obowiązującymi przepisami Radni mogą wnosić jeszcze inne tematy, które Komisja winna rozpatrywać.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej. W głosowaniu wzięło 
udział 15 radnych:  

  14 głosów - za 

    0 głosów - przeciw 

     1 głos - wstrzymujący się. 

Wójt:  

1. Na początku Wójt przedstawił informacje na temat powodzi. Poinformował, że ten temat jest cały czas 
rozwiązywany na różnych płaszczyznach, z różnymi instytucjami. Wójt powiedział, że chce jak najlepiej 
zabezpieczyć Gminę przed działaniami powodziowymi. Odnośnie skargi, która wpłynęła od mieszkańców, 
Wójt powiedział, że zainteresowanym została udzielona odpowiedź. Faktem jest, że nie została wysłana 
odpowiedź na kolejne pismo mieszkańców, jednakże nie było w nim żadnych nowych propozycji i innych 
rozwiązań, tylko informację, że mieszkańcy nie zgadzają się z wcześniejszymi przedstawionymi 
propozycjami. 

2. Wniosek Klubu Radnych – przedmiot działalności spółki wymaga zmiany umowy spółki. Umowę taką 
może zmienić tylko właściciel, czyli w tym wypadku Wójt. Wójt musiałby być przekonany do takiej 
zmiany działalności spółki w zakresie sprzedaży wody.  

3. Wójt poinformował, że 5 maja odbyło się walne zgromadzenie zwyczajne wspólników spółki GPK, na 
którym skwitowany został jednoosobowy Zarząd. Po raz pierwszy Spółka uzyskała zysk w wielkości 
ponad 160 tys. zł. Aktywa spółki na rok 2010 zamykają się wielkością ponad 6,5 mln zł. Spółka 
zwiększyła swoje aktywa o ponad 200 tys. w stosunku do roku poprzedniego. Przychody netto wynoszą 
2,5mln zł.  

4. Prowadzone są prace na obiekcie strażnicy w Bojszowach. 14 maja odbędzie się 85-lecie jednostki OSP. 
Na uroczystość przyjedzie delegacja z Niemiec.  

5. Przygotowana jest dokumentacja remontu dróg po powodziowych, tj. ul. Strumykowej, ul. Barć, ul. 
Wałowej i ul. Kłosowej. Gmina otrzymała promesę od Wojewody na kwotę 1 mln zł. Łącznie koszt 4 
inwestycji będzie wynosił 1 mln 260 tys. zł, w związku, z czym gmina będzie musiała włożyć środki 
własne.  

6. Trwają prace nad projektem technicznym budowy przedszkola wraz ze żłobkiem. Do końca roku 
planowane jest zamknięcie wszystkich spraw proceduralnych łącznie z pozwoleniem na budowę. 
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Inwestycja ta w 100% obciąży budżet gminy. Istnieje możliwość, aby uzyskać dofinansowanie z programu 
rządowego na część żłobkową w kwocie 500 tys. zł. 

7. Trwają prace nad projektem rozbudowy Gminnej Biblioteki w Bojszowach.  

8. Uporządkowany został obiekt obok strażnicy w OSP Bojszowy Nowe. 

9. Odbyła się wycinka drzew w Parku Dworskim w Bojszowach.  

10. Wykonany został montaż ogrodzenia w Szkole Podstawowej w Międzyrzeczu. 

11. Miało miejsce udrażnianie kanalizacji deszczowej na ul. Kosmonautów. Prace te wykonywała Spółka 
GPK.  

12. Zostały ustawione lustra drogowe, miało miejsce również malowanie linii na drogach.  

13. W tej chwili finalizowane są prace gwarancyjne na ul. Cichy Kącik.  

14. Trwają prace na ul. Pancerniaków, ul. Gaikowej.  

15. Zostały określone prace w zakresie naprawy gwarancyjnej na ul. Żytniej. 

16. Zrobiony został przegląd na ul. Międzyrzecznej. 

17. Został ogłoszony konkurs na dyrektora SP w Bojszowach. Wpłynęły 4 ofert. Konkurs odbędzie się 16 
maja.  

18. Wójt poinformował, że ul. Trzcinowa posiada już pozwolenie wodno-prawne i za niedługo dostanie 
pozwolenie na budowę.  

19. Na ul. Lawendowej trwa modernizacja sieci wodociągowej. Zadanie te wykonywane jest przez RPWiK.  

20. Termin zakończenia robót na ul. Wałowej: do 30 czerwca 

21. W tej chwili będzie zlecane wykonanie dokumentacji na ul. Szeroką w Bojszowach oraz na przebudowę ul. 
Korzenickiej w Bojszowach Nowych.  

22. Prowadzone jest postępowanie o wydanie decyzji środowiskowej dla dwóch mostów, tj. na ul. 
Świerczynieckiej w Świerczyńcu oraz na ul. Skromnej- Krupniczej w Jedlinie.  

23. Ze środków powodziowych modernizowana jest ul. Skromna w Jedlinie w takim zakresie technicznym, 
aby przygotować ją pod położenie chodnika.  

24. Powrócił temat S1 – Generalna Dyrekcja Dróg ogłosiła przetarg na wykonanie nowej dokumentacji, dla 
tzw. wariantu 6a.  

Radny S. Biela: Zapytał, dlaczego Rada nie organizuje żadnych turniejów. Ponadto radny zgłosił zły stan mostu na 
ul. Złoty Łan oraz zapytał o artykuł na temat szkód górniczych w gazecie „Nasza Rodnia”. 

Radna M. Odrobińska: zapytała, czy nie można by połączyć prac związanych z odbudową skutków powodzi na 
ul. Skromnej z budową chodnika. Radna zgłosiła również niektóre niedociągnięcia związane z ul. Wolską, np. bark 
poboczy, bark wykończenia podjazdów. Zgłosiła również nieuporządkowanie poboczy.  

Radny H. Kostyra: zapytał, jakie są koszty budowy przedszkola wraz ze żłobkiem?  

Radny Sz. Gruszka: zgłosił prośbę o uzupełnienie informacji na tablicach ogłoszeń na terenie Gminy Bojszowy. 
Radny zgłosił problem z internetem (stare łącza telefoniczne). Radny zapytał, jakie są obowiązki i kary właścicieli 
psów, zauważył, że psy biegają po ulicach i powodują zagrożenie. Następnie radny zapytał jak się odbywa 
wydawanie decyzji o warunki zabudowy (nawiązał do domów wybudowanych w polach). Poinformował, że 
mieszkańcy zgłaszają niemiłe zachowanie się pracowników urzędu względem petentów.  

Radny G. Tomala: poprosił Wójta, aby przybliżył sprawę odnośnie złożonego pisma Klubu Radnych w sprawie 
poszerzenia działalności GPK w zakresie dostarczania wody pitnej.  

Radny J. Fuchs: zgłosił, że na ul. Chmielnej i ul. Bliskiej zostały ściągnięte linie telefoniczne i do dziś nie zostały 
podłączone. Radny ponownie zaproponował zamontowanie sygnalizacji świetlnej lub postawienie znaku 
ostrzegawczego na skrzyżowaniu ul. Jedlińskiej z ul. Gościnną. Radny zgłosił obawe o miejsce lokalizacji nowego 
przedszkola. Radny zapytał, czy budynek nie będzie narażony na zagrożenie powodziowe, ponieważ jest tam 
obniżenie w kierunku rowu odwadniającego, który biegnie za tym przedszkolem. 

Radny S. Biela: zgłosił również problemy z siecią Telekomunikacji Polskiej.  

Radny P. Wróbel: zapytał, czy ktoś na obradach sesji protokółuje dla gazety „Nasz Rodnia”.  

 

Ad. 8 
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Odpowiedzi na zapytania i interpelacje: 

Na pierwsze pytanie Radnego Stanisława Biele odpowiedział Przewodniczący Rady. Poinformował, że imprezy 
sportowe były organizowane wcześniej, lecz była niska frekwencja. W tym roku planowany jest turniej ping – 
ponga dla Rad. Przewodniczący odpowiedział Radnemu Grzegorzowi Tomali, że na każde pismo kierowane do 
Przewodniczącego udzielana jest odpowiedź na piśmie.  

Na kolejne pytania odpowiedzi udzielił Wójt Gminy:  

1. Gazeta „Nasza Rodnia” jest wydawana przez Urząd Gminy, natomiast urząd nie ingeruje w treść gazety. 
Decydują o tym mieszkańcy, nakład, który stale się zwiększa. Gazeta ma mieć charakter informacyjny, nie 
polemiczny, ani nie publicystyczny.  

2. Telekomunikacja Polska SA – temat jest poruszony od pierwszego dnia, kiedy zostały zrzucone kable 
telefoniczne. W związku, z czym zaczęły się rozmowy z TP SA. Kierowane są pisma dotyczące 
możliwości połączenia dodatkowych miejscowości. Od około 8 lat TP SA przestała inwestować w Gminie.  

3. Skrzyżowanie ul. Gościnnej i ul. Św. Jana – pisma w sprawie świateł na skrzyżowaniu zostały wysłane, 
lecz odpowiedź przyszła negatywna z uzasadnieniem. Przytępiono do pomiaru natężenia ruchu.  

4. Znak ul. Gościnnej i ul. Św. Jana – pismo w tej sprawie zostało wysłane do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
Dzisiaj, aby postawić jakikolwiek znak jest prowadzony projekt organizacji ruchu. Ten znak został 
odmówiony z uzasadnieniem.  

5. Przedszkole – będą odpowiednie przekroje, tam gdzie są rury woda nie ma prawa wyjść. Problem rzędnych 
jest wyniesiony w projekcie technicznym.  

6. Wykaz na tablicach ogłoszeń – zostanie zmieniony.  

7. Obsługa petentów - jeżeli są takie sytuacje, Wójt poprosił o podanie konkretnego petenta, osobę i wtedy 
będzie można zadziałać w tej sprawie.  

8. Domy w polach – wszystko, co jest dopuszczalne w planowaniu przestrzennym w gminie jest stosowane. 
Po pierwsze stosowane są zagrody siedliskowe – jest to dozwolone prawo właściciela nieruchomości, 
rolnika, który ma 3,2 ha gruntów rolnych. Po drugie jest 5 warunków, które trzeba spełnić, aby dostać 
decyzję. Wójt poprosił o pokazanie konkretnego przypadku, w którym taka decyzja nie została wydana.  

9. Psy – jeden pies odstawiony do schroniska kosztuje 820zł. Jeżeli jest znane imię i nazwisko właściciela 
psa, który porusza się po drogach wzywany jest dzielnicowy i na takie osoby nakładane są mandaty. Gdy 
są to bezpańskie psy wzywany jest hycel.  

10. ul. Skromna – robione jest tyle, aby trzymać się w granicach prawa. Za wydawanie środków, które Gmina 
otrzymała się odpowiada. Jesteśmy tak przygotowani, aby przygotować wszystko pod ten chodnik, lecz on 
nie zostanie wykonany, ponieważ nie wolno go budować na tym pozwoleniu a po drugie nie ma środków 
na jego wykonanie.  

11. Zjazdy z ul. Wolska – chcieliśmy uzyskać optymalnie jak największą cześć tej drogi, ponieważ nie da się 
tego nasypu poszerzyć. W związku z tym została zrobiona warstwa wyrównawcza i wiążącą optymalnie na 
całą szerokość korony. Niestety pobocza tam się nie da zrobić, ponieważ nie zachowana była by szerokość. 
W związku z tym zgodnie z inżynierią ruchu drogowego zostały namalowane skrajne. Białe pasy są po 
lewej i po prawej stronie. Zjazdy zostały zrobione do tych domów, które mają nadany numer, mieszkańcy 
są zameldowani i w projekcie, i w geodezji są naniesione domy. W związku z tym, tam gdzie nie zostały 
spełnione powyższe wymagania tych zjazdów nie można było wykonać. Zostały one zrobione frezem. 
Porządkowanie po remoncie ciągle trwa.  

12. Szczeliny w drodze ul. Złoty Łan – most nie należy do gminy. 2 lata temu została uzupełniana ta droga.  

13. Koszt przedszkola –przetarg będzie ogłoszony. Przedszkole wraz ze żłobkiem będzie posiadało 1600m2 
powierzchni użytkowej. Koszt inwestycji to ok. 6 mln zł.  

14. Konkurs na dyrektora – Wójt wystąpił do Nadzoru Pedagogicznego o przedłużenie byłej Pani dyrektor 
czasu pracy do końca roku szkolnego 2010/2011. Ocena, co do możliwości powierzenia Pani dyrektor 
funkcji tego stanowiska była negatywna. Dlatego został ogłoszony konkurs na stanowisko dyrektora w SP 
w Bojszowch.  

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady Gminy Bojszowy" 
zakończył obrady sesji. 

Protokołowała: K. Machulec Bojszowy, dnia 09.05.2011r. 
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Załącznik Nr 1  
do protokołu Nr VI/2011 
z dnia 09. 05. 2011r. 

 
 
 

PLAN PRACY KOMISJI REWIZYJNEJ NA ROK 2011 
 

Lp. Termin kontroli Przedmiot/tematyka kontroli 
Podmiot 
kontroli 

1.  Kwiecień 

Zapoznanie z nową ustawą o finansach publicznych z 
dnia 27 sierpnia 2009 r. 

Plan pracy komisji na 2011 rok. 

Gmina 
Bojszowy 

2.  Kwiecień 
Wykonanie budżetu Gminy Bojszowy za 2010 rok – 
część I 

Gmina 
Bojszowy 

3.  Maj 

Wykonanie budżetu Gminy Bojszowy za 2010 rok – 
część II. 

Rozpatrzenie pisma skierowanego do Przewodniczącego 
Rady Gminy Bojszowy. 

Gmina 
Bojszowy 

4.  Maj 
Wykonanie budżetu Gminy Bojszowy za 2010 rok – 
część III 

Gmina 
Bojszowy 

5.  Sierpień 
Wykonanie budżetu Gminy Bojszowy za I półrocze 2011 
roku.  

Gmina 
Bojszowy 

6.  Wrzesień 

„Budowa wielofunkcyjnego boiska sportowego ogólnie 
dostępnego dla dzieci i młodzieży przy Szkole 
Podstawowej im. Józefa Kassolika przy ul. Żubrów 13” w 
ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 
2007-2013. 

Gmina 
Bojszowy 

7.  Grudzień 

1. Plan pracy komisji na 2012 rok. 

2. Sprawozdanie z działalności komisji  
w 2011 roku.  

Gmina 
Bojszowy 

 
 

 

 

 

 

 

 

 


